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In deze brief gaan wij graag in op uw brief van 11 februari jl. Hieronder onze reactie op uw vragen.  
 
In de raadsvergadering van november 2020 geeft wethouder Kraaijenbrink aan dat het niet de bedoeling 
is dat de SEW drie ballen in de lucht gaat houden. De wethouder zou een gesprek aan gaan met de SEW 
om hierover duidelijkheid te scheppen. Vraag 1: Heeft dit gesprek inmiddels plaatsgevonden en wat heeft 
dit gesprek opgeleverd? 
 
Op basis van het gesprek is gebleken dat SEW zich eerst wil richten op de locatie De Kooi. De 
verwachting is dat deze locatie voldoende geschikt is om de in het kader van de prestatieafspraken, te 
realiseren huurwoningen te kunnen bouwen. Hierover gaan wij verder met SEW in gesprek.   
 
Vraag 2: Wanneer kan Stichting Knarrenhof een uitnodiging verwachten om inhoudelijk met u te 
overleggen over het Project "Hof van Paterswolde"? 
 
Zoals wij in onze brief van 5 februari hebben aangegeven, inventariseren wij op dit moment de 
mogelijkheden op de Bladergroenschoollocatie voor ouderenhuisvesting (koop en huur). Wij verwachten 
in het voorjaar in gesprek te gaan met Stichting Knarrenhof eventueel met SEW over de realisatie van 
hun planconcept. 
 
In de brief staat dat "Het ontbreken van draagvlak kan echter niet zomaar of zondermeer leiden tot een 
wijziging van de gekozen positieve grondhouding" 
 
Vraag 3: Betekent dit dat de gemeente nu een positieve grondhouding heeft aangenomen ten aanzien 
van de ontwikkeling van een Knarrenhof op de locatie Bladergroenschool? 
 
Wij hebben een positieve grondhouding voor ouderenhuisvesting op de locatie Bladergroenschool en 
gaan, mede op indringend verzoek van uw raad, hierover de verkoop/realisatiegesprekken aan met St. 
Knarrenhof. 
 
Vraag 4: Is een onderzoek naar de behoefte aan ouderenwoningen werkelijk noodzakelijk? Op basis van 
gemeentelijk woningmarkt onderzoek van Companen blijkt dat er vooral, als gevolg van de vergrijzing, 
behoefte is aan het realiseren van (grondgebonden) levensloop geschikte woningen. Daarnaast kent 
Knarrenhof 168 ingeschreven belangstellende huishoudens (225 mensen) uit de eigen gemeente. 
Daarmee is de behoefte toch ruimschoots aangetoond en zal een aanvullend onderzoek slechts 
vertraging op gaan leveren? 
 
Bij de nieuwbouw van woningen moet de behoefte (op de lange termijn) worden aangetoond. Dit is een 
wettelijke vereiste volgens de Ladder voor duurzame verstedelijking voor een bestemmingsplan 
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procedure. Een lijst met belangstellenden is niet voldoende. Het is correct dat uit het Companen 
onderzoek blijkt dat in meerjarig perspectief bezien er sprake is van een vraag naar ouderenhuisvesting, 
in alle marktsegmenten en zowel grondgebonden als appartementen. 
 
Vraag 5: In uw brief schrijft u dat "enkele inwoners zich verenigd hebben met de landelijke stichting 
Knarrenhof". Wij mogen er van uit gaan dat u zich beseft dat alleen al in Eelde- Paterswolde zich om en 
nabij de 225 mensen zich hebben verenigd? Uw duiding als "enkele" vinden wij hier dan ook ongepast. 
Wij nemen aan dat de massa aan belangstelling u duidelijk is? 
 
Wij zien een algemene brede vraag en belangstelling naar woningen in de huidige woningmarkt, zo ook 
naar ouderenwoningen. Dat besef is zeker bij ons college aanwezig. Met “enkele inwoners” is bedoeld de 
eerste initiatiefnemers in Eelde-Paterswolde voor realisatie van ouderenhuisvesting. Zij hebben 
inderdaad laten weten dat er inmiddels ca 225 belangstellenden zijn.    
 
Vraag 6: In de brief staat dat de gemeente nog stedenbouwkundige kaders moet opstellen. De 
initiatiefnemers van "Het Hof van Paterswolde" hebben echter al een stedenbouwkundig plan gemaakt, 
dit is ook met u gedeeld. Kan u niet beter dit plan toetsen aan de locatie en zo nodig aangeven op welke 
vlakken een aanpassingen aan het aangeleverde stedenbouwkundige plan gewenst zijn? Daarmee lijkt 
een versnelling in het proces mogelijk te zijn. De vraag was om met concrete plannen te komen. Nu ligt er 
een concreet plan en geeft u aan alsnog zelf aan de slag te gaan. Dat vinden wij zeer onlogisch, u wilde 
toch een plan vanuit initiatiefnemers? 
 
Wij hebben geen stedenbouwkundig plan ontvangen van de initiatiefnemers. In een ambtelijk gesprek 
hebben de initiatiefnemers een voorbeeld verkaveling laten zien. Het is inderdaad onze voorgenomen 
werkwijze om een door de initiatiefnemer/ontwikkelaar aan te leveren stedenbouwkundig plan te toetsen 
aan de algemene en locatiespecifieke stedenbouwkundige uitgangspunten en principes. 
Hierbij kijken wij o.a. naar algemene principes (zoals voorkomen doodlopende straten, geen 
bovengemiddelde beheer kosten openbaar gebied, parkeernormen, klimaatadaptiviteit, goede 
overgangen van het openbaar gebied en particulier eigendom (voorkomen “snippergroen”) maar ook naar 
het zo goed mogelijk aansluiten op de bebouwingskarakteristiek en inrichtingsprincipes van de bestaande 
woonwijk zodat de nieuwe woningbouw zorgvuldig wordt ingepast in de bestaande omliggende 
(woon)omgeving. 
Het is zeker niet onze bedoeling een apart kader stellend stedenbouwkundig plan van eisen op te stellen 
en door uw raad vast te laten stellen. Een door deskundigen opgesteld stedenbouwkundig plan, waarbij 
de initiatiefnemer heeft ingespeeld op de wensen en/of opmerkingen vanuit de directe omgeving, kan 
inderdaad leiden tot een voorspoedige besluitvorming.  
 
Vraag 7: Wanneer mogen wij bovengenoemde stedenbouwkundige kaders van u ontvangen? 
 
De eerste stedenbouwkundige uitgangspunten zoals wij die op basis van de wijze zoals beschreven bij 
ons antwoord op uw vraag 6 kaders en principes kunnen wij in april afstemmen met de initiatiefnemers. 
Er wordt dus geen apart Stedenbouwkundig Programma van Eisen opgesteld dat aan uw raad wordt 
toegezonden.   
 
Vraag 8: U stelt in uw brief dat de ruimtelijke procedures gemiddeld twee jaar in beslag nemen. 
Aangezien initiatiefnemers het stedenbouwkundige voorwerk al hebben gedaan en aangeboden is dat zij 
ook een rol kunnen spelen in het opstellen van het bestemmingplan zijn wij (met hen) van mening dat de 
twee jaren érg conservatief zijn. Eind 2022 zou het in een gunstig geval mogelijk moeten zijn om te 
starten met werkzaamheden. Deelt u onze mening en staat u in dat geval ook achter uw uitspraak dat het 
terrein slechts gedurende het planvormingsproces voor andere doeleinden zal worden gebruikt? 
 
De duur van een bestemmingsplanprocedure is mede afhankelijk van hoe het proces voor bijvoorbeeld 
burgerparticipatie en draagvlak bij omwonenden verloopt. Wij willen de procedure net als u zorgvuldig 
doorlopen en uw raad in de gelegenheid stellen om alle belangen bij de besluitvorming hierover te 
kunnen betrekken. De ervaring leert dat ook wanneer partijen reeds over een stedenbouwkundig passend 
plan beschikken er al gauw twee jaren met de procedure gemoeid kunnen zijn.   
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Vraag 9: Over de ontwikkelingen op het PBH terrein te Zuidlaren: Hoeveel ruimte bent u van plan te gaan 
reserveren? Wij stellen voor dat u streeft naar een taakstellend percentage burgerinitiatieven om zo als 
gemeente maximaal in te zetten op "collectief particulier opdrachtgeverschap", daar liggen wat het CDA 
de kansen voor de toekomst! Wilt u ons voorstel opnemen in uw planvorming? 
 
In dit stadium van de planvorming achten wij het niet wenselijk om al specifieke gronden / plandelen te 
reserveren voor CPO burgerinitiatieven. Het participatieproces voor het SpvE moet nog afgerond worden.  
Bovendien is het in onze ogen eerst noodzakelijk om goed te definiëren hoe, in welke mate en waar je in 
de planopzet bepaalde woningtypologieën en doelgroepen wilt hebben. Onze insteek hierbij is gericht op 
realisatie van een gemengde woonwijk. Na het participatieproces gaan wij met uw raad in gesprek over 
het SpvE.  
 
 
Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders 
 
O. de Jager RC MAC drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris a.i. burgemeester 

 
Deze brief is automatisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
 
 
 



 

 

           
 
 
 

Paterswolde, 17 december 2020 
 
 
 

 
College van Burgemeester en Wethouders    
Kornoeljeplein 1 
9481 AW VRIES. 
 
 
Onderwerp: Ouderenhuisvesting 
 
Geacht College, 
 
Op 8 februari ontvangen wij een brief van u over ouderenhuisvesting.  
 
Uiteraard zijn wij verheugd met het feit dat ouderenhuisvesting inmiddels vol in de aandacht van 
het College staat, dank daarom voor de terugkoppeling en het harde werken van uw ambtenaren 
binnen dit dossier, over hen krijgen wij met name positieve berichten! 
 
Inhoudelijk: 
 
U geeft aan dat de mogelijkheden voor seniorenbouw op de locatie van de voormalige 
Bladergroenschool worden geïnventariseerd. Tevens geeft u aan dat de Stichting Eelde 
Woningbouw (SEW) de huurwoningen voor zijn rekening moet nemen; bij deze gesprekken zal de 
stichting Knarrenhof ook worden betrokken. Uit gesprekken (van najaar 2020) tussen de SEW en 
Stichting Knarrenhof heeft de SEW aangegeven zich eerst te willen richten op het terrein van de 
voormalige school “de Kooi” en de locatie van het Punthoes. De Bladergroenlocatie zou ter zijner 
tijd aan de beurt komen. In de raadsvergadering van november 2020 geeft wethouder 
Kraaijenbrink aan dat het niet de bedoeling is dat de SEW “drie ballen in de lucht gaat houden”. De 
wethouder zou een gesprek aangaan met de SEW om hierover duidelijkheid te scheppen.  
 
Vraag 1: Heeft dit gesprek inmiddels plaatsgevonden en wat heeft dit gesprek opgeleverd? 
 
Vraag 2: Wanneer kan Stichting Knarrenhof een uitnodiging verwachten om inhoudelijk met u te 
overleggen over het Project “Hof van Paterswolde”? 
 
In de brief staat dat “Het ontbreken van draagvlak kan echter niet zomaar of zondermeer leiden 
tot een wijziging van de gekozen positieve grondhouding”  
 
Vraag 3: Betekent dit dat de gemeente nu een positieve grondhouding heeft aangenomen ten 
aanzien van de ontwikkeling van een Knarrenhof op de locatie Bladergroenschool? 
  



 

 

Vraag 4: Is een onderzoek naar de behoefte aan ouderenwoningen werkelijk noodzakelijk?  Op 
basis van gemeentelijk woningmarkt onderzoek van Companen blijkt dat er vooral, als gevolg van 
de vergrijzing, behoefte is aan het realiseren van (grondgebonden) levensloop geschikte 
woningen.  Daarnaast kent Knarrenhof 168 ingeschreven belangstellende huishoudens (225 
mensen) uit de eigen gemeente. Daarmee is de behoefte toch ruimschoots aangetoond en zal een 
aanvullend onderzoek slechts vertraging op gaan leveren? 
 
Vraag 5: In uw brief schrijft u dat “enkele inwoners zich verenigd hebben met de landelijke 
stichting Knarrenhof”. Wij mogen er van uit gaan dat u zich beseft dat alleen al in Eelde-
Paterswolde zich om en nabij de 225 mensen zich hebben verenigd? Uw duiding als “enkele” 
vinden wij hier dan ook ongepast. Wij nemen aan dat de massa aan belangstelling u duidelijk is? 
 
Vraag 6: In de brief staat dat de gemeente nog stedenbouwkundige kaders moet opstellen. De 
initiatiefnemers van “Het Hof van Paterswolde” hebben echter al een stedenbouwkundig plan 
gemaakt, dit is ook met u gedeeld. Kan u niet beter dit plan toetsen aan de locatie en zo nodig 
aangeven op welke vlakken een aanpassingen aan het aangeleverde stedenbouwkundige plan 
gewenst zijn? Daarmee lijkt een versnelling in het proces mogelijk te zijn. De vraag was om met 
concrete plannen te komen. Nu ligt er een concreet plan en geeft u aan alsnog zelf aan de slag te 
gaan. Dat vinden wij zeer onlogisch, u wilde toch een plan vanuit initiatiefnemers? 
 
Vraag 7: Wanneer mogen wij bovengenoemde stedenbouwkundige kaders van u ontvangen? 
 
Vraag 8: U stelt in uw brief dat de ruimtelijke procedures gemiddeld twee jaar in beslag nemen. 
Aangezien initiatiefnemers het stedenbouwkundige voorwerk al hebben gedaan en aangeboden is 
dat zij ook een rol kunnen spelen in het opstellen van het bestemmingplan zijn wij (met hen) van 
mening dat de twee jaren érg conservatief zijn. Eind 2022 zou het in een gunstig geval mogelijk 
moeten zijn om te starten met werkzaamheden. Deelt u onze mening en staat u in dat geval ook 
achter uw uitspraak dat het terrein slechts gedurende het planvormingsproces voor andere 
doeleinden zal worden gebruikt? 
 
Vraag 9: Over de ontwikkelingen op het PBH terrein te Zuidlaren: Hoeveel ruimte bent u van plan 
te gaan reserveren? Wij stellen voor dat u streeft naar een taakstellend percentage 
burgerinitiatieven om zo als gemeente maximaal in te zetten op “collectief particulier 
opdrachtgeverschap”, daar liggen wat het CDA de kansen voor de toekomst! Wilt u ons voorstel 
opnemen in uw planvorming? 
 
 
Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de CDA fractie,  
 
Henk Middendorp, fractievoorzitter. 
 
Correspondentieadres: Tonckensweg 8, Paterswolde 
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